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Helmond, 21 september 2020 Zaaknummer: 50337938 

Onderwerp: Huisvesting Jan van Brabant  

   

 

Geachte leden van de gemeenteraad, 
  
Op 19 oktober 2019 heeft uw gemeenteraad het herijkte IHP vastgesteld. Bij de herijking is als beslispunt 
opgenomen om de huisvesting van Jan van Brabant en fase 2 verder uit te werken en met de resultaten van 
dit onderzoek terug te komen bij u als raad. Met deze raadsinformatiebrief willen wij u graag informeren over 
de stand van zaken van beide onderwerpen. 
  
Huisvesting Jan van Brabant 
  
Het Jan van Brabant college wil graag vervangende nieuwbouw en heeft gevraagd om perspectief voor de 
locatie Molenstraat. 
  
Afwegingskader 
Een eerste stap om te bepalen of vervangende nieuwbouw aan de orde is, is het vaststellen van de 
bouwkundige noodzaak. Als er strikt naar deze bouwkundige noodzaak gekeken wordt, blijkt er op dit 
moment geen noodzaak voor vervangende huisvesting voor de locatie van Jan van Brabant aan de 
Molenstraat. Vanuit bouwkundig perspectief voldoen de gebouwen nog 
  
Ondanks deze bouwkundige invalshoek, zijn we om een aantal andere redenen wel voornemens om op 
termijn te investeren in de onderwijshuisvesting op de Molenstraat. Zo heeft het Jan van Brabant te maken 
met beperkingen, omdat een aantal panden een Rijksmonumentale status heeft en de Paterskerk een 
gemeentelijke monumentale status heeft. Daarnaast is er vanuit onderwijskundig perspectief (o.a. 
leerlingenaantallen, toekomstbestendigheid en onderwijskundige vernieuwing) wel aanleiding om te 
investeren. Tenslotte vinden wij het van belang om het totale aanbod van voortgezet onderwijs in Helmond 
zo divers mogelijk te laten zijn. Zoals u weet is het Jan van Brabant een openbare school; dit in tegenstelling 
tot de twee scholen van de OMO scholengroep. Wij vinden het belangrijk om ook dit in de overweging mee 
te laten wegen: het is belangrijk dat de Helmondse kinderen voldoende keuzemogelijkheden hebben als zij 
gaan nadenken over een passende school voor voortgezet onderwijs.  
  
Mogelijke scenario’s  
Vanuit de wettelijke zorgplicht is de gemeente verantwoordelijk voor het zorgen van voldoende en adequate 
huisvesting voor het onderwijs.  Bij doordecentralisatie komt de verantwoordelijkheid voor de huisvesting bij 
de schoolbesturen te liggen. Dit betekent dat de gemeente de uitvoering van haar zorgplicht overdraagt aan 
een schoolbestuur.  
  
Met het bestuur van het Jan van Brabant College is overleg gevoerd over welke mogelijke 
investeringsscenario's er zijn voor de huisvesting van de locatie Molenstraat. Het Jan van Brabant heeft 
daarbij aangegeven dat zij graag een doordecentralisatieovereenkomst met de gemeente wil sluiten. OMO 
heeft een dergelijke overeenkomst al. Het bestuur denkt dat hiermee een oplossing geboden kan worden 



 

 

voor het huisvestingsvraagstuk. Wij willen dit scenario verder onderzoeken om te zien of doordecentralisatie 
daadwerkelijk een oplossing kan bieden. De resultaten van het onderzoek doordecentralisatie Jan van 
Brabant zijn in december 2020 bekend. Op dat moment hebben we ook een volledig overzicht van de 
scenario's rondom de huisvesting Jan van Brabant. Om u een goed besluit te kunnen laten nemen is het van 
belang dat alle scenario's uitgewerkt zijn. Eind dit jaar komen we hierover bij u terug, zodat u ruim vóór de 
begrotingsbehandeling 2022-2025 een besluit zult kunnen nemen.  
  
Fase 2 IHP 
U heeft aan ons gevraagd om voor fase 2 van het IHP een doorkijk te maken naar de te verwachten 
projecten. In dit licht en in het licht van het complexe vraagstuk dat er lag voor fase 1 van het IHP, zijn wij 
ook gaan nadenken over hoe wij als gemeente om kunnen gaan met onderwijshuisvesting. Eén van de 
mogelijkheden is om binnen onderwijshuisvesting te kiezen voor algehele doordecentralisatie. Daarom wordt 
ook een onderzoek gedaan naar doordececentralisatie van de middelen voor onderwijshuisvesting in het 
Primair Onderwijs (PO). De resultaten van dit onderzoek zijn naar verwachting gereed in het voorjaar van 
2021. Op dat moment komen we daar bij u op terug.   
  
  
Hoogachtend, 
  
Burgemeester en wethouders van Helmond, 
  
mevr. P.J.M.G. Blanksma-van den Heuvel                    H.J. de Ruiter 
  
burgemeester                                                                secretaris 
  
 


